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                        Anton J Sleeker 
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Anita Louwes – Linnemann; Henk Huttinga; Henk Smit; Marika Vrolijk; Raymond 
Wanders; Serkan Özkan; Ton Schoo; Marja Meulenbelt en, tot slot, Karel Eggen. 
  
Geacht kollege en raad, 
  
Ik volg, als voormalig raadslid en wethouder (niet in Emmen) al enige jaren de perikelen 
rond het het Noorder- of Emmer dierenpark dat nu al ruim een decennia duurt en zo’n 
beetje aan het derde lustrum toe is. Men is in feite in een fuik terecht gekomen waaruit, 
zonder mentale kleerscheuren en/of gezichtsverlies, bijna niet meer is uit te komen. Ik 
heb, soms met veel pijn en moeite, de hand weten te leggen op een aantal rapporten die 
soms kompleet tegengesteld waren van uitkomst. Ook zijn er gegevens waarop een 
embargo rust, die, om wat voor reden dan ook, geheim moeten worden gehouden en er 
zelfs niet tijdens raadsvergaderingen over mag worden gesproken.  
  
Over transparantie gesproken???? Welke (bedrijfs)gegevens –bezoekers aantallen?- zijn 
er zo kruciaal dat ze niet in de openbaarheid mogen worden gebracht? Uit vrees voor 
konkurrentie, maar voor wie of voor wat???? 
Er zijn rapporten die naar een (gunstige) konklusie zijn toegeschreven door consultancy 
buro’s, in opdracht van de gemeente. 
  
Dé druppel die voor mij de emmer deed overlopen was een uitzending op radio één van 
Argos, uitzendingen die ik met regelmaat volg via het internet. Ik bedoel de uitzending 
van Argos van afgelopen zaterdag de 28ste januari waarin haarfijn een zeer goede en 
gedegen analyse van al het ‘gedoe en geklungel’ in al die jaren door het gemeentebestuur 
werd gegeven. Ik heb de uitzending een drietal malen beluisterd en moet ik zeggen dat er 
toch enige hoogmoed vanuit het bestuur gaat. 
  
Mijn konklusie is dat een bestuur ter grootte van een gemeente als die van Emmen met 
109.000 inwoners, ondanks de vele rapporten, niet bij machte is een evenwichtig besluit 
te nemen over iets dergelijks als een verplaatsing van een dierentuin met de statuur van 
die van Emmen. Er wordt hier en daar met miljoenen gegoocheld of het niets is en wordt 
er schijnbaar geen rekening gehouden dat hét kind van de rekening de inwoners van 
Emmen blijken te zijn. Er ontbreekt in mijn optiek onvoldoende inzicht, kennis én 
ervaring om een dergelijk projekt te doen slagen. 
  
Na de uitzending nog eens in de boeken gedoken en zie weer de enorme bedragen onder 
mijn ogen langs komen: totaal een bedrag van 200.000.000(!) en een bijdrage van 
170.000.000 van rijk, provincie en gemeente. Dát zijn nog eens bedragen waarvoor een 
oliemaatschappij zich niet zou hoeven te schamen. Ook de enorme verdeeldheid komt 
breed aan bod en onder welke druk staan de raadsleden bij dergelijke verstrekkende 
beslissingen??? Als voormalig raadslid én wethouder –niet in Emmen ten overvloede- 
weet ik als geen ander hoe er wordt gelobbied en komen de meest krankzinnige lieden 
‘belet vragen’. Persoonlijk heb ik altijd die mensen willen ontvangen die mij waardevolle 
adviezen konden geven en werd meer dan 90% niet tot mij toegelaten omdat ze 
vooringenomen waren of niet onafhankelijk, mij voor hun karretje wilden spannen of mij 
onder een door mij niet gewenste druk konden zetten. 
  
Is een/het gemeentebestuur voldoende toegerust om hier überhaupt aan te beginnen. Wat 
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mij betreft, de gemeente Emmen kennende –ik kom er vandaan- driewerf nee. Een 
“belevingspark” moet het worden terwijl het merendeel van de inwoners –helaas behoor 
ik daar niet meer toe- willen dat het dierenpark gewoon in het centrum blijft. Het 
dierenpark moet gewoon eens heel goed op de schop worden genomen en dan zeer 
prakties en vooral ergonomies geheel nieuw worden opgezet. Dat kost een paar euri’s 
maar niet in die mate die een komplete verplaatsing zal kosten en financieel vele malen 
beter te behappen. 
  
Het Noorderdierenpark ging na het jaar 1995 bergafwaarts en men heeft de neergang niet 
meer kunnen stoppen en sedert dien tijd gaat de geruchtenmachine draaien over de 
verplaatsing ervan naar de Esch. En zulke bedragen in een tijd waarin je elke euro moet 
omdraaien geven mijns inziens geen pas en is, in mijn optiek, moreel ook verwerpelijk. 
Schijnbaar acht de raad zich in staat zich een dergelijke beslissing te kunnen permitteren 
terwijl die, in mijn visie, nét een maatje te groot is. Ik ben, tijdens mijn wethouder- en 
raadslidschap wel eens meer voor een angsthaas uitgemaakt maar tot nu toe heb ik het, 
tijdig afstand nemend en alles goed gerelativerend, er zeer goed van afgebracht en 
nergens verantwoording voor hoeven nemen van raadsbeslissingen die achteraf niet juist 
bleken te zijn. In de jaren negentig, toen ik al lang niet meer in Emmen woonde, hebben 
we nog een drietal malen een familiedag georganiseerd in de dierentuin waarbij ook 
vrienden en goede kennissen werden uitgenodigd en we met tussen de 20 en 30 personen 
een dagje stuk sloegen. Maar toen zag ik de teloorgang al aankomen. 
  
B & W en gemeenteraad, het is nog niet té laat om deze, financieel gezien, idioterie te 
stoppen en het Noorderdierenpark ter plaatse te renoveren en er een eigentijds maar geen 
‘belevingspark’ van te maken door het efficiënter, logistiek en ergonomiser in te richten. 
Er zijn meer tegenargumenten dan argumenten die er voor zijn en lijkt mij, on a certain 
distance, erg makkelijk om de verplaatsing definitief af te blazen. Een gemeente met een 
inwoner aantal van ruim 109.00 moet iets dergelijks, en zeker in een tijd dat er gewoon 
niet voldoende financiën voorhanden zijn voor een dergelijk megalomaan projekt, niet 
willen. Er zijn om minder hele kolleges en gemeenteraden gedwongen tot opstappen en 
dat heb ik twee keer mogen meemaken. 
  
“Beter ten halve gedraaid dan ten hele gedwaald” is een goed oud Nederlands gezegde 
dat nog steeds opgeld doet. Doe mij dit, als voormalig inwoner van een stad waar ik de 
eerste 20 jaren van mijn leven woonde, niet aan. Spring niet verder dan de financiële 
polsstok lang is en die is simpelweg té kort voor een dergelijk projekt. Neem distantie van
het geheel, overweeg alle faktoren die er toe doen nog eens zorgvuldig, laat je niet 
meeslepen in de euforie en houd het Noorderdierenpark mooi in het centrum waar het 
hoort. Houd het lekker intiem op de plaats waar het nu is met een afmeting in 
driehoeksvorm van, ruwweg 400 x 300 x 400 meter dat groot genoeg is voor een stadje 
als Emmen –Natura Artis Magistra, kortweg Artis genoemd, is 200 bij 500 meter- en ga 
niet op de stoel zitten van partikuliere ondernemers. 
  
Ik ben bewust niet op de vele, en vaak negatieve, details ingegaan van alle data in de 
diverse rapporten, dat zou enkel een herhaling van zetten zijn. Het rapport van Twijnstra 
& Gudde, de heer Oosterhave en het feit dat er aan dit projekt een radio uitzending van 
zo’n half uur, Argos van radio Onjo, onderzoeksjournalistiek van de bovenste plank is 
gewijd, zou eigenlijk genoeg moeten zeggen. Dat zijn meestal uitzendingen over zaken 
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waaraan een luchtje zit, scheve schaatsen worden gereden door bestuurders in het hogere 
echelon, en zou te denken moeten geven. Ook het kommentaar van hoogleraar Bart 
Hessel zegt genoeg. 
  
Het voorgaande is de reden dat ik alle betrokkenen in Emmen heb geadresseerd in de 
hoop dat men alsnog op de verkeerde schreden terugkeert. Als laatste de in Emmen 
extreem hoge woonlasten. Alleen de gemeente loopt in euforie voorop, bijna alle 
inwoners zijn ‘teuge’. Daar mag mijn stem ook naar toe. Loop niet met open ogen in een 
financiële fuik. En, tot slot, het aller belangrijkste: de gemeente behoort –en dat wordt 
maar al te gauw vergeten en opereert een gemeente redelijk autonoom is mijn ervaring- 
naar haar inwoners te luisteren, de gemeente is er voor de inwoners en niet andersom 
zoals het er nu naar uit ziet. 
  
In de laatste gemeente waar ik als raadslid werkzaam was gingen we, op instigatie van de 
PvdA en de SP, elke maand met de verantwoordelijke bestuurders, de wijkagent, de 
wijkkongiërge, vertegenwoordigers van de Wijk- en Buurtvereniging(en), de 
woningverhuurder en belangstellenden een wijk in. Dat werd de ‘schouw’ genoemd, werd 
zeer gewaardeerd en kon iedereen zijn zegje doen en aangeven waar er wat moest worden 
verandert/verbeterd. Dat is een zeer produktieve manier van omgaan met je dorps- of 
stadsbewoners en wordt, nadat ik er al bijna 10 jaar niet meer ben, nog steeds gedaan al is 
de frekwentie wat minder geworden, eens per kwartaal. Ik hoop dat de raad de ‘guts’ 
heeft om er alsnog NEE tegen te zeggen en wacht op, financieel, betere tijden. 
  
Ab N Woudstra 
voorm. raadslid en wethouder 
Ned. gemeenten 
  
Deputy Researcher 
Turkey Point Nucleair Plant 
Palm Drive 
Miami, Fla., USA 
  
Hotel Oakwood 
12150 SW 89th Avenue 
Miami, Fla., USA 
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